
 

 

Endelig besvarelse af spørgsmål nr. S 4471, som med-
lem af Folketinget Per Clausen (EL) har stillet til inden-
rigs- og sundhedsministeren den 8. maj 2007 
 

Spørgsmål S 4471: 
"Vil ministeren redegøre for, hvordan det kan gå til, at ansatte eksperter i 

Sundhedsstyrelsen arbejder for lægemiddelindustrien, uden at offentlighe-

den bliver informeret om deres arbejde for denne branche?” 

 

 

Svar:  
Sundhedsstyrelsen har i forbindelse med et tidligere svar af 24. april 2007 

fra mig til Folketinget på S 3781 bl.a. oplyst, at styrelsen benytter sig af 

rådgivere i en række sammenhænge. I forbindelse med indhentning af råd-

givning iagttager styrelsen forvaltningslovens regler om habilitet. Til yderli-

gere sikring af dette er styrelsen i gang med at udvide brugen af formelle 

habilitetserklæringer, og disse erklæringer vil blive offentliggjort. Jeg kan 

fortsat henholde mig til styrelsens oplysninger. 

 

Jeg tilkendegav i det tidligere nævnte svar til Folketinget, at jeg var af den 

opfattelse, at eventuelle habilitetserklæringer for styrelsens faglige rådgive-

re bør offentliggøres. Det er fortsat min opfattelse. 

 

Til brug for min besvarelse af S 4471 har Sundhedsstyrelsen oplyst, at ord-

ningen med udvidet brug af habilitetserklæringer og offentliggørelse heraf 

forventes på plads i løbet af maj måned 2007. 
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